
Den 2. februar 2023 
 
 
Rådmandens lukning af kommunale saunaer 
 
Rådmanden for Kultur og Borgerservice besluttede i september sidste år at slukke alle 
kommunens saunaer bortset fra sauna i Grossererbadet. Det påvirker mange 
aarhusianeres velvære og muligheder for at mødes i meningsfulde fællesskaber. 
Nedlukningen skete med henvisning til mulig energikrise. Men den blev aldrig til 
noget. Alligevel er saunaerne fortsat slukkede, hvilket også giver kolde 
omklædningsfaciliteter. I mange af vores nabokommuner vægter man derimod 
velvære og fællesskaber højt og har derfor ikke slukket for saunaerne. Derfor valfarter 
aarhusianere til andre kommuners svømmehaller. Rådmanden bedes på baggrund af 
dette besvare følgende spørgsmål: 
 

1) Hvor meget er der sparet på de slukkede saunaer indtil videre? 
2) Hvad vil det besparede beløb gå til? 
3) Hvor meget er der tabt i indtægter og besøgstal i svømmehallerne siden 

nedlukningen af saunaerne? 
4) Har Kultur og Borgerservice noget indtryk af, hvor mange aarhusianere, som 

vælger svømmehaller i andre kommuner til som følge af rådmandens 
nedlukning? 

5) Hvornår har rådmanden tænkt sig at genåbne saunaerne? 
6) Har rådmanden overvejet som minimum at åbne saunaen i bare én af de 

almindelige kommunale svømmehaller for at undgå at aarhusianerne i stedet 
må vælge andre kommuner til? 

 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Jakob Søgaard Clausen 
 


